
Borgermøde om biogas onsdag den 22 juni i forsamlingshuset  
 
Et fyldt forsamlingshus mødte frem til borgermødet. Ca. 160 tilstede, så stolene slap op. 
Hans Erik Lykke Hansen, formand for Torrild Lokalråd bød velkommen.  
 
Borgmester Lone Jacobi bød velkommen på kommunalbestyrelens vegne og redegjorde for 
processen indtil nu og garanterede et højt informationsniveau fremover. Hvis høringsperioden gør 
at kommunalbestyrelsen stadig synes det er en god ide skal der sættes gang i en revidering af 
kommuneplanen.  
 
Kasper Grønborg (Odder kommune) redegjorde for de politiske rammer for projektet.  
Der er statslige krav til reduktion af CO2. Et biogasanlæg kan være en væsentlig faktor til at 
nedbringe CO2 udledningen.  
Kommunen blev først kontaktet i marts. Derefter bliver 6 forskellige placeringer i Torrildområdet 
undersøgt. Den 25 maj kommer er en egentlig ansøgning fra Aura/ Bioenergi Østjylland 
 
 
Høringsperioden varer til den 24 august.  
 
35 lastbiler skal igennem Torrild hvor dag. Det er en øgning af den tunge trafik på 8 %. 
European Energi snakker med borgere syd for Torrild om etablering af solcelleanlæg syd for byen  
Der må kun være anlæg på 2 sider af en ejendom og højst 150 meter for ejendommen.  
Der må ikke ske hegning af anlægget.  
 
Kommuneplantillæg kan evt. igangsættes i september.  
 
Aura. / Bioenergi Østjylland 
Claus Hoegh projektudviklingschef.  
 
Redegjorde for ejerskab og hvad biogas er for en størrelse.  
Forklarede om anlæggets indretning.  
Forklarede at anlægget kører i et lukket system  
 
Ole Larsen, formand for landboforeningen Odder/ Skanderborg.   
Ole Larsen fortalt om hvor vigtigt det er for landbruget at få et biogasanlæg.  
Også transport af afgasset gylle.  
 
 
Spørgsmål  
 
 
Lena Brøgger  
Undrer sig over det sprogbrug der bliver anvendt. I må være bekendt med at det planlægte anlæg 
bliver det anlæg i Danmark der ligger tættest på beboelse og længst væk fra infrastruktur.  
 



Claus Hoegh: Vi har undersøgt mange steder og ikke fundet noget bedre beliggende.  
 
Gitte lykke:  Gittes bekymring går på lugt og transport. Og hvorfor gik aura fra Unison ? 
 
Claus Hoegh: Svarer ikke på spørgsmålet. 
 Vi bruger de nyeste teknikker 
 
Christian: Hvordan er samarbejdet med Skanderborg kommune.  
Claus Hoegh: Aura har ikke samarbejde med Skanderborg  
Kasper Grønborg. Odder har informeret Skanderborg kommune. 
 
Mikael skipper: Troværdighed. Hvordan skal vi tro på oplysninger fra aura på baggrund af de 
oplysninger vi har fået indtil nu. Boligpriserne i Køng er faldet kraftigt. Det betyder en økonomisk 
stavnsbinding. Grænseværdierne på lugt er højere her end andre steder.  
 
Majbrit: Usikkerhed på baggrund af de oplysninger vi får. Kan vi stole på de oplysninger vi får.  
 
Claus Høgh: et ikke svar  
 
Bjarne Skipper: Der er udlagt et område i Fensten til biogas. Hvorfor skal kommuneplanen ændres 
så det passer til landmændene. Hvorfor søger man pludselig om en placering i odder når 
materialet kommer fra Skanderborg. Der gives mange afslag om byggeri i landszonen til mindre 
byggeriet men er det stort nok for man lov? 
 
Kasper Grønborg.: Fagligt er er ikke noget i vejen for at placere det her.   
Der er ikke behov for en omfartsvej.  
 
Libeth Lind   Er der aftaler med lodsejerne  
 
Claus Høgh: Vi har ikke faste aftaler. Vi har forsøgt dialog men har ingen aftaler.   
 
Kasper grønborg: Der er hjemmel til ekspropriation  
 
Espen:  biogas er en vigtig del i at nå klimamålene. Kan målene ikke nås gennem solceller alene. ? 
 Kasper Grønborg. Solceller kan nå målet alene men der er brug for at vi hjælper landbruget.  
 
Henriette:  Vigtigt med god information om møderne.  Transporten kom helt fra Horsens og 
Fårvang. Hvorfor skal vi have transport alle mulige steder fra.   
 
Ole landmand:  Det er vigtig for landbruget. Vi skal alle sammen deltage i at løse landbruget 
problemer.  Inviterer på tur til et biogasanlæg.  
 
Christin skippe pedersen Unison : 
Vi arbejder på et solcelle anlæg på det område der nu er udlagt biogas. Har man tænkt sig at lave 
en ekspropriering.  



Lone Jacobi:  Vi behandler ansøgningen. Vi har en høringsfase. Vi har meldt ud at vi går ind for 
grøn energi.  Odder kommune har ikke hørt fra Unison.  
 
Lene: den 15 august. Lad kommunen svare og ikke handelsmænd.  
 
Henriette: Vi kan ikke rumme mere her. Vindmøller, solceller biogas.  
 
Jesper:  i Kolding mener de at 2 kilometer er for tæt på et biogasanlæg.  
 
 Claus Høgh: der kan komme ensilage og andre stoffer der ikke skal i siloer.  
 Der kommer også fast biomasse i forskellige afskygninger.  
 
Jesper: i ved altså endnu ikke hvad i ansøger om ? 
 
Clus Høgh ?  
 
Hans Hamann:  hvordan kan landbruget se selv i øjnene. I kan ikke nævne et anlæg der ikke lugter.  
Hvordan stopper vi processen.  Vil i tvinge det igennem.  
 
Ole: Vi overholder alle krav.  
 
Gitte lykke:  hvis anlægget kommer  skal det være det bedste af det bedste.  
 
 
 
               
 
 
 
 
 
 
 
  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 
 
 
 
 
 
 


